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I medfør af § 36 stk. 1 i Landstingets Forretningsorden fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Landsstyret: 
 
Spørgsmål til Landdstyret: Da vi stiltiende ikke kan betragte mediernes store bevågenhed 
vedrørende den hundemisrøgt der sker i hundeslædedistrikterne, stiller jeg hermed Lands-
styret spørgsmål om de har etableret en handlingsplan. 
(Landstingsmedlem Jørgen Wæver Johansen, Siumut) 
 
Begrundelse: 
Landstingslov nr. 18 af 30. oktober 1998 om slædehunde samt hunde- og kattehold 
Har blandt andet følgende ordlyd: 

Kapitel 5. 
Behandling af hunde og katte 

§ 14. Hunde og katte skal behandles forsvarligt og beskyttes bedst muligt mod smerte, lidelse, 
angst, varigt men og væsentlig ulempe. 
§ 15. Enhver, der holder hunde og katte, skal sørge for, at de behandles omsorgsfuldt herunder, at 
de fodres, vandes, og passes under hensyntagen til deres fysiologiske, adfærdsmæssige og sund-
hedsmæssige behov i overensstemmelse med anerkendte praktiske og videnskabelige erfaringer. 
Stk. 2. Hunde og katte skal have adgang til et tørt leje. 
Stk. 3. Enhver, der holder hunde og katte, skal sørge for, at de tilses mindst en gang om dagen. 
§ 16. Det er forbudt at efterlade levende hunde i fangst- eller jagtområder, på slæderejser eller 
under væddeløb. 
Stk. 2. Det er forbudt at efterlade levende hunde og katte uden fornøden tilsyn ved flytning eller 
bortrejse. 
§ 17. Den der vil aflive en hund eller en kat skal sikre sig, at dyret aflives så hurtigt og smertefrit 
som muligt.  
Stk. 2. Aflivning ved drukning, kvælning eller hængning er forbudt. 
Stk. 3. Landsstyret kan fastsætte regler om aflivning af hunde og katte.” 
Medierne i Grønland og omverdenen især vore nordiske broderlande, hvor Grønland for tiden har 
tanker på ansøgning til fuld medlemskab af Nordisk Samarbejde har igen stor bevågenhed gennem 
medierne. vi kan ikke mindst se bort fra de stigende henvendelser vi får fra vore medborgere i 
Grønland.  
På baggrund af ovenstående og gældende lovgivning vil jeg derfor gerne stille følgende spørgsmål 
til Landsstyret. 
1) Har Landsstyret gjort sig nogle tanker på en handlingsplan, for at komme problemet til livs? 

a) Hvis ja, hvilke planer er påtænkt? 
b) Hvis ikke, vil jeg gerne have at vide hvorfor 

2) Hundeejere der ikke kan sikre ordentlig behandling af hunde, kan iflg. Gældende lovgivning 
gives en foranstaltning, har Landsstyret planer for hvordan man sikrer at lovgivningen føgles? 
a) Hvis ja, hvilke planer er påtænkt? 
b) Hvis ikke, vil jeg gerne have at vide hvorfor 

3) Har Landsstyret planlagt kurser for hundehold, for at forebygge de kedelige hændelser? 
4) Godkendelse til hundehold, forvaltes af mange kommuner. Har man planer om at indføre god-

kendelse til at holde hunde i hundeslædedistrikterne? 
Spørgsmålene ovenfor skal ikke give anledning til at tro på, at alle hundeejere er dårlige til at hol-
de hund. Men da der iblandt findes brådne kar, og disses dårlige behandling af deres hunde og den 
efterfølgende dårlige rygte smitter af på dem der ellers gør meget for at deres hund behandles or-
dentligt og fordi der er beviser for, at der bør gøres noget stilles dette spørgsmål til Landsstyret. 


